



TS'ÍIBIL BEETA'AN TI'AL U SÉEB YÉETEL U MA'ALOB NA'ATAL, TI'AL KA TS'A'ABAK OJÉELTBIL TI' TÁANKELMO'OB YÉETEL XLO'BAYANO'OB BEETA'ANTI'OB WÁAJ BA'AX LOOBIL.

Tu kaajil Jo', Yucatán, 22p'éelel k'iin tu wínalil aagosto tu ja'abil 2025.

Bix a beel \*.\*.\*.\*.

To'one' Luis Armando, Adolfo yéetel Mario Alberto, ichil le leyo' k'ajóolano'on bey "Magistrados", u jala'achilo'on le Tribunal Superior ti' Justicia yéetel k-beetik jump'él mul meyaj ti'al k-xak'altik ba'ax ts'o'ok u ya'aliko'ob uláak jalachilo'ob je'el bix le ixjuesaob yéetel aj-juesoob ti' le tlu'umile'exa'.

Taak k-a'alikteche' de que wey tu Lu'umil Yucatane', le Ley Penalo' ku meyajta'al wáaj ku yila'al ts'o'ok u beeta'al jump'él delito yéetel wáaj le je'ela' ku loobiltik mejen paalal. Wa ku beeta'al wáaj ba'ax delito' yaan u yila'al máax beetej yéetel yaan u ts'a'abal u kuuch. Yaan delitoob ichil le ley penalo' ku k'askúuntiko'ob u kuxtal máak yéetel ku loobiltik xan bix u kanáanta'al u sexualidad máak.

Tu yo'olal le ba'ax beeta'abtecho', t-xak'altaj le ba'ax yáax a'alan yo'olal le máax ku tukulta'al tu beetaj tech k'as. Ka ts'o'oksaj túun le xak'alilo', t-k'exaj jayp'él ba'axo'ob ti' le ba'ax yáax a'alano'. Ba'ale', jach k'a'an an a wojéeltik de que ma' táchan u xu'ulsa'al u investigarta'al le máax tu beetaj k'aastecho'.

K'a'ajakteche', mixmáak ku páajtal u beetiktech k'as yéetel mix u p'a'astikech. A wíinkilal, a noj ba'alil yéetel a wutsile' jach k'a'an an u kanáanta'al tume tulákal máak. Le leyo' beeta'an ti'al u kanáanta'al.

Wáaj yaan ba'ax taak a k'áatik wáaj ma' ta na'atike', much t'ano'on ti'al a wa'alikto'on.

K'a'ajaktech ti'ano'on ta wéetel matsats'e', yaan k-p'aatal pendiente yo'olal le meyaja', yéetel yaan ilik ka kanáanta'ak a wutsil.

¡Ka yanaktech jump'él jatsuts' k'iin!

---

MAESTRO EN DERECHO  
LUIS ARMANDO DEL JESÚS MENDOZA CASANOVA  
MAGISTRADO PRIMERO

---

LICENCIADO EN DERECHO  
ADOLFO GONZÁLEZ MARTÍNEZ  
MAGISTRADO SEGUNDO

---

LICENCIADO EN DERECHO  
MARIO ALBERTO CASTRO ALCOCER  
MAGISTRADO TERCERO

**FORMATO ACCESIBLE Y DE FÁCIL COMPRENSIÓN, PARA LA NOTIFICACIÓN DE PERSONAS ADOLESCENTES VÍCTIMAS DE UN DELITO.**

Mérida, Yucatán, 22 de agosto de 2025.

Hola \*.\*.\*.\*.

Somos Luis Armando, Adolfo y Mario Alberto, la ley nos reconoce como "Magistrados", la autoridad que trabaja en conjunto y forma parte del Tribunal Superior de Justicia de Yucatán, encargada de revisar las decisiones de otras autoridades llamadas jueces y juezas de nuestro Estado.

Queremos comunicarte que, en el Estado de Yucatán, la Ley Penal se aplica cuando una conducta es considerada delito y afecta a la niñez. Si se lleva a cabo un delito una persona resultará responsable y su comportamiento tendrá consecuencias. Existen asuntos en la ley penal que atentan contra el sano desarrollo de una persona y su seguridad sexual.

En tu caso, revisamos la decisión que se había tomado respecto de la persona señalada por cometer un delito en tu contra. Despues de analizar con cuidado el asunto, modificamos algunos aspectos de esa decisión. Sin embargo, es importante que sepas que la persona seguirá siendo investigada por lo que te hizo.

Recuerda siempre que nadie puede hacerte daño ni faltarte al respeto. Tu cuerpo, tu dignidad y tu bienestar deben ser cuidados y protegidos por todas las personas. La ley está para respaldarte.

Si tienes alguna pregunta o inquietud, no dudes en decírnoslo.

Recuerda que cuentas con nosotros, estaremos atentos a tu asunto y, sobre todo, a tu bienestar.

¡Que tengas excelente día!

---

MAESTRO EN DERECHO  
LUIS ARMANDO DEL JESÚS MENDOZA CASANOVA  
MAGISTRADO PRIMERO

---

LICENCIADO EN DERECHO  
ADOLFO GONZÁLEZ MARTÍNEZ  
MAGISTRADO SEGUNDO

---

LICENCIADO EN DERECHO  
MARIO ALBERTO CASTRO ALCOCER  
MAGISTRADO TERCERO